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[Undervisningsministeren.] 
i ungdommens uddannelsesfond, som er sket 
siden 1964. Så der er nu vist ganske god 
vilje. 

Jeg må til hr. Knud Nielsens bemærk- 
ning om, at jeg skulle betragte en studie- 
lånsrente på 121/4 pet. som et privilegium, 
sige, at det er ikke rigtigt. Det har jeg 
ikke sagt. Jeg har sagt, at det er et privi- 
legium, at studerende uden videre kan gå 
til en bank eller sparekasse og opnå stats- 
garanterede lån. Det er der, så vidt mig 
bekendt, ikke andre befolkningsgrupper der 
har adgang til. 

Ønsket om at ændre på fordelingen af 
stipendier og lån til videregående uddan- 
nelser har jeg ikke kunnet imødekomme. 
Det må, mener jeg, hænge sammen med, en 
videregående reform. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 143 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
tjenestemænd i staten, folkeskolen og folke- 
kirken. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
194) findes i tidenden sp. 7815). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt, med 141 stemmer; 4 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
tjenestemandspension. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
195) findes i tidenden sp. 7815). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 144 stemmer; 3 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
tjenestemandslønninger m. m. og klassifice- 
ring af tjenestemandsstillinger i staten, folke- 
skolen og folkekirken. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
246) findes i tidenden sp. 7815). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 145 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om folkeskolen og om ophævelse 
af lov om lønninger m. m. til folkeskolens 
lærere. (Tjenestemandsreformen og ændring 
af reglerne om refusion). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
244) findes i tidenden sp. 7816). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 145 stemmer; 2 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
folkekirkens lønningsvcesen m. m. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
248) findes i tidenden sp. 7816). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Morten Lange: Vi stillede et vidtgående 
ændringsforslag til denne lov, som blev 
forkastet under anden behandling. Kirke- 
ministeren gjorde ved den lejlighed nogle 
bemærkninger om, at der dog gerne skulle 
være midler til vedligeholdelse af middel- 
alderkirker og lignende. Jeg gør kirkemini- 
steren opmærksom på, at det har intet at 
gøre med refusion af præstelønninger, og jeg 
gør også opmærksom på, at socialistisk 
folkeparti gerne ser, at der bliver stillet 
midler til rådighed for vedligeholdelse af 
middelalderkirker, det er da en helt natur- 
lig ting. Men vi synes, det havde været 
rimeligt også at få præstelønningsrefusionen 
ordnet på en mere rimelig måde; det har 
der ikke kunnet dannes flertal for. Vi aner- 
kender, at den lov, som nu er til endelig 
behandling, er mere rationel og fornuftig 
end den forrige, men under hensyn til, at 
den indeholder principper, som vi synes er 
forkerte, vil vi afholde os fra at stemme ved 
den endelige afstemning om loven. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med. 140' stemmer; 8 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om for- 
svarets organisation m. v. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 64) 
findes i tidenden sp. 7636, udvalgets tillægs- 
betænkning i tillæg B. sp. 3063). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Kjeld Olesen: Siden anden behandling af 
dette lovforslag er der foregået en udvikling, 
som efter socialdemokratiets mening gør 
det yderst påkrævet, at der her ved tredje 
behandling skabes klarhed om, hvad der 
egentlig er regeringens udenrigs- og for- 
svarspolitik. 

Som det erindres, rejste socialdemokra- 
tiet nogle spørgsmål i forbindelse med det 
radikale venstres landsmødevedtagelse. Da 
vi ikke fandt, at vi fik tilstrækkeligt svar, 
har vi måttet bede om samråd både med . 
forsvarsministeren, med udenrigsministeren 
og med statsministeren. Vi ønskede at få 
klarhed over, hvad det betød for regerin- 
gens politik, at det radikale landsmøde 
bl. a. har vedtaget, at yderligere udbyg- 
ning af NATO-anlæg på dansk grund må 
afvises, at NATO-øvelser samt NATO- 
depoter og NATO-havne i Danmark grad- 
vis må afvikles, og at de raketter, vi har, 
skal returneres. 

I tillægsbetænkningen kan man se for- 
svarsministerens svar. De går stort set ud 
på, at det i den foreliggende situation ikke 
vil være regeringens forsvarspolitik at følge 
kravene. Når det gælder spørgsmål om 
depoter og raketter, henvises dog til den 
kommission, som bl. a. skal behandle den 
våbenmæssige sammensætning af værnene. 

Over for udvalget har udenrigsministeren 
oplyst, at de radikale krav for tiden ikke 


